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Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

Tid och plats Sammanträdesrum Bolmen, Olofsgatan 9 i Ljungby,  

den 7 juni 2015 kl. 08.00 – 15.00 

Beslutande Magnus Gunnarsson (M), ordförande 

Carina Bengtsson (C) 

Anne Karlsson (S) 

Ann-Charlotte Wiesel (M) 

Jan Sahlin (M) 

Irene Olofsson (C) (kl. 8.00-14.00 inte § 110 eller del av § 116) 

Lars Solling (FP) 

Conny Simonsson (S) 

Magnus Carlsson (S) 

Håkan Bengtsson (S) 

Gun Lindell (S) 

Kerstin Wiréhn (V) 

Jan Lorentzson (SD) 

Christer Henriksson (KD) 

Roland Johansson (ALT) 
 
Övriga 
deltagande 

 

Jonas Jönsson, tf kommunchef 

Eva-Marie Norén Holgersson, kommunsekreterare 

Björn Eliasson, VD Ljungbybostäder AB, § 96 

Elisabeth Berntsson, fastighetschef Ljungbybostäder AB, § 96 

Gabriella Olofsson, ekonom socialförvaltningen, § 97 

Bernt Gudmundsson, anläggningschef, §§ 98-100 

Jan Bernhardsson, teknisk chef, §§ 101-102 

Magnus Johansson, ekonomichef, §§ 101, 103-105 

Rickard Brändén, ekonom kommunledningsförvaltningen, § 104 

Maria Johansson, konsumentrådgivare, 106 

Johan Håkansson, planarkitekt, §§ 103, 107-108 

Hans Holmquist, skolområdeschef, §§ 109-110 

Ann-Louise Övringe, verksamhetsutvecklare, § 115 

Jennie Sjöstrand, administrativ handläggare, § 115 

Lena Karlsson, administrativ handläggare, § 115 

Christopher Moberg, näringslivschef, § 115 

Carina Karlund, säkerhetssamordnare, § 115 

Jennie Ronefors, friskvårdspedagog, § 115 

 
Åhörare 1 

Justerare Jan Sahlin 

Justeringens  
tid och plats Den 8 juni 2016 på kansliavdelningen  
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Paragrafer 95-117   

  

Sekreterare Eva-Marie Norén Holgersson 

  

Ordförande Magnus Gunnarsson 
  

Justerare Jan Sahlin 
  

 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är nu justerat. Justeringen har offentliggjorts på Ljungby 

kommuns anslagstavla 

Nämnd/styrelse Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 7 juni 2016 

Överklagningstid 9 - 30 juni 2016 

Anslaget nedtaget 1 juli 2016 

Förvaringsplats 
för protokollet Kansliavdelningen, Olofsgatan 9, 341 83 Ljungby 

  

Underskrift Lena Karlsson 
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Ks § 95      

 

 

Fastställande av dagordning 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att beredningsärende nr 17 Revidering av 

ägardirektiv för de kommunala bolagen utgår från dagordningen. 
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Ks § 96  Ks2016/0172 231   

 

 

Godkännande av byggnation av fastighet i kvarteret 
Sländan 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner Ljungbybostäders 

projekt Sländan 7. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Styrelsen för Ljungbybostäder söker kommunfullmäktiges godkännande för att 

starta byggnation av fastighet i kvarteret Sländan i centrala Ljungby.  

 

Kvarteret Sländan 7 planeras att bebyggas längs Bergagatan med ett 

flerbostadshus i 4 våningar med en bruttoarea på cirka 1600 

kvadratmeter.  Fastigheten kommer att innehålla 25 lägenheter fördelat på 2 

ettor, 12 tvåor och 11 treor. Produktionskostnaden beräknas att bli ca 50 000 000 

kronor.  

 

Beslutsunderlag 
Styrelsen för Ljungbybostäders begäran om godkännande 2016-06-03. 
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Ks § 97  Ks2016/0063 730 

 

 

Svar på motion gällande stölder inom äldreomsorgen 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att motionen ska anses 

besvarad. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Sverigedemokraterna yrkar i en motion i februari 2016 via Martina Ericsson 

(SD) att Ljungby kommun ska undersöka möjligheterna till att investera i 

värdeboxar för att kommunens brukare och deras anhöriga ska kunna känna 

trygghet i att deras värdesaker och pengar kommer att finnas kvar. 

 
Socialförvaltningen skriver i sitt tjänsteutlåtande att rutinerna kring hantering av 

enskildas privata medel har under hösten 2015 setts över. Översynen resulterade 

i en revidering av de skrivna rutinerna. Syftet med rutinen är att få en säker 

hantering av den enskildes privata pengar samt att tydliggöra 

ansvarsfördelningen. 

 

Vad gäller förvaring så ska det enligt den nya rutinen ske på ett betryggande sätt 

så att stölder undviks. Socialförvaltningen ska se till att det finns värdeskåp i 

varje lägenhet på särskilt boende. 

 

Socialnämnden föreslår kommunfullmäktige att motionen ska anses besvarad. 

 

Beslutsunderlag 
Socialförvaltningens skrivelse den 16 mars 2016. 

Socialnämndens yttrande 2016-04-20.
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Ks § 98  Ks2016/0035 822 

 

 

Svar på motion ”Renovera Askakens badplats i Lidhult” 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att motionen är 

besvarad. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Sverigedemokraterna skrev den 2 februari 2016 en motion om att skyndsamt 

utreda och anslå medel för en ombyggnad/renovering av Askakens badplats i 

Lidhult. 

 

Kultur- och fritidsförvaltningen skriver i ett tjänsteyttrande att extra satsningar 

vid de 18 kommunala sjöbaden i Ljungby kommun görs sedan några år. 

Förbättring sker år för år enligt den budget som är avsatt. För 2016 erhöll kultur- 

och fritidsförvaltningen investeringsmedel med 150 000 kr för att förbättra 

badplatserna i kommunen. I år förbättras säkerheten genom uppdatering av 

livräddningsposter på fyra av sjöbaden, bland annat Askakens badplats i Lidhult. 

 

Badplatsen kommer också att förbättras med sand, gungställning, grillplats, 

bänk med bord och inköp av pump, för totalt 85 000 kronor. Samtliga bad är 

utrustade med toaletter med sluten tank, så kallade "Baja-Major".  

 

Bryggorna inköptes 2012. Omklädningsrum eller hopptorn är inte aktuella för 

några av kommunens badplatser. Vi försöker att efterhand ta bort gamla och 

risiga ombyteshytter. Hopptorn ser förvaltningen som en stor säkerhetsrisk för 

olyckor och sabotage.  

 

Kultur- och fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att motionen är 

besvarad. 

 

Beslutsunderlag 
Kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-04-11. 

Kultur- och fritidsnämndens yttrande 2016-04-27. 
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Ks § 99  Ks2015/0417 822   

 

 

Svar på motion om privata bås för omklädning i simhallen 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att motionen anses 

besvarad. 

 
Sammanfattning av ärendet 

Socialdemokraterna Pia Johansson (S) och Anne Karlsson (S) lämnade i 

december 2015 en motion om att installera ombyteslås i omklädningsrummet 

och ordna en låsbar dörr till duschen istället för draperi, samt att utreda och tillse 

att ett omklädningsrum för personer med funktionsnedsättning som har assistans 

av motsatt kön, bereds möjlighet att byta om i anslutning till badet. 

 

Kultur- och fritidsförvaltningen skriver i en tjänsteskrivelse att det redan idag 

finns möjlighet för både kvinnor och män som önskar privat utrymme för att 

byta om enskilt att göra det på den handikappanpassade toaletten i 

träningslokalen (Actic) och direkt i anslutning till badet. Informationen om den 

möjligheten ska förbättras.  

 

Tekniska förvaltningen kommer under sommaren 2016 att göra om golv 

och väggar, de så kallade ytskikten i duschrummen på badsidan. I samband 

med denna renovering kommer ombytesmöjligheter med stängbara dörrar 

att finnas i både damernas och herrarnas duschrum. 

 

Under våren påbörjas arbetet med en förstudie över Kvarteret Fritiden som 

också inbegriper badanläggningarna. Förstudien ska bland annat se över 

anläggningarnas status och renoveringsbehov. Synnerligen viktigt är då att ta 

med barn-, jämställdhets och tillgänglighetsperspektiv, skriver kultur- och 

fritidsförvaltningen. 

 

Kultur- och fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att motionen är 

besvarad. 

 

Beslutsunderlag 
Kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-04-11. 

Kultur- och fritidsnämndens yttrande 2016-04-27. 
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Ks § 100  Ks2016/0138 400 

 

 

Överföring av investeringsmedel för inköp av belysning 
till friidrottsarenan Sunnerbovallen 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att 550 000 kronor av beslutade investeringsmedel 

för Hembygdsparken får användas till att köpa in belysning till friidrottsarenan 

Sunnerbovallen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
I budget finns 1 700 000 kr avsatta till upprustning av Hembygdsparken. Den 

tidigare planeringen var att rusta upp kök och göra en enklare utbyggnad för 

bland annat toaletter. Detta är nu inte aktuellt med anledning av att 

hyreskostnaden blir för hög, samt att det är klokt att avvakta renoveringen av 

hembygdsparken eftersom den inkluderas i planeringen över Aspebacksområdet.  

 

När friidrottsarenan Sunnerbovallen byggdes planerades inte någon belysning 

in. Nu efterfrågas detta av Ljungby Friidrottsklubb för att kunna förlänga 

träningssäsongen. En installation av belysning kommer att kosta cirka 550 000 

kronor. Kultur- och fritidsförvaltningen föreslår att investeringsmedel för 

Hembygdsparken får användas för att köpa in belysning till Sunnerbovallen så 

att installation kan ske innan höstsäsongen 2016. 

 

Arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beslutar att 550 000 kronor av 

beslutade investeringsmedel för Hembygdsparken får användas till att köpa in 

belysning till friidrottsarenan Sunnerbovallen. 

 

Beslutsunderlag 
Kultur- och fritidsnämndens förslag till beslut 2016-04-27. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-05-24. 
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Ks § 101  Ks2015/0440 107   

 

 

Försäljning av IHD Industrihotell AB 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om försäljning 

av aktierna i IHD Industrihotell AB till Lars Danielsson Bilverkstad AB för 

350 000:-.  

 

Sammanfattning av ärendet 
Länsstyrelsen meddelade den 11 december 2015 att de har godkänt utförd 

efterbehandlingsåtgärd efter den tidigare verksamheten av 

metallytbehandling inom fastigheten Ljungby Dörarp 5:78.  

 

Tekniska chefen presenterar den 15 december 2015 ett substansvärde för bolaget 

som ligger på cirka 480 000 kronor. Styrelsen för IHD Industrihotell beslutade 

att ge tekniska chefen i uppdrag att sälja aktierna i IHD Industrihotell AB. 

Försäljningen skulle ske via annonsering och anbud. 

 

Tekniska chefen redovisar den 18 mars 2016 att det föreligger ett underlag 

till avtal att köpare Lars Danielsson Bilverkstad AB förvärvar aktierna i 

IHD Industrihotell AB för 350 000:-. 

 

Styrelsen för IHD Industrihotell AB föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar om försäljning av aktierna i IHD Industrihotell AB till Lars 

Danielsson Bilverkstad AB för 350 000:-.  

 

Beslutsunderlag 
Styrelsen för IHD Industrihotell ABs förslag till beslut 2016-03-22. 

Avtal mellan Ljungby kommun och Lars Danielsson Bilverkstad AB. 
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Ks § 102  Ks2016/0162 041 

 

 

Begäran från tekniska nämnden om omprioritering av 
projekt inom gatuavdelningen samt omfördelning av 
investeringsbudget för verksamhetsåret 2016 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att låta tekniska 

nämnden omfördela 8 200 000 kronor från projekt Laganskolan till: 

 Trafiklösning vid Stora torg 500 000 kronor. 

 Parkeringsplats vid Bussterminalen 1 700 000 kronor. 

 Säker skolväg Storgatan, Lidhult 1 000 000 kronor. 

 Kompletterande brandskydd och energisparlösningar Ljungby Arena 

5 000 000 kronor. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Tekniska förvaltningen föreslår den 12 april 2016 att beslutade medel i budget 

2016 omfördelas för att slutföra pågående projekt avseende centrumplanen och 

förbättrad trafiklösning vid ”posthörnan” Stora torg och parkeringsplats vid 

bussterminalen, kompletterande brandskydd och installationsåtgärder att spara 

energi på Ljungby Arena och slutförande av säker skolväg Storgatan i Lidhult. 

 

I budget för 2016 finns medel till ombyggnad av Laganskolan till förskola med 

9 883 tkr. Tekniska förvaltningen ser att endast medel för projektering behövs 

under 2016 då planeringen är att byggnationen genomförs under 2017.  

I investeringsplan för 2017-2021 kommer tekniska förvaltningen föreslå att år 

2017 budgetera 21 000 tkr för ombyggnad av Laganskolan till förskola. 

 

Tekniska nämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar att låta tekniska 

nämnden omfördela 8 200 000 kronor från projekt Laganskolan till: 

 Trafiklösning vid Stora torg 500 000 kronor. 

 Parkeringsplats vid Bussterminalen 1 700 000 kronor. 

 Säker skolväg Storgatan, Lidhult 1 000 000 kronor. 

 Kompletterande brandskydd och energisparlösningar Ljungby Arena 

5 000 000 kronor. 
 

Beslutsunderlag 
Tekniska förvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2016-04-12 

Tekniska nämndens begäran 2016-04-19 

 

Yrkanden 
Carina Bengtsson (C) yrkar bifall till tekniska nämndens begäran. 
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Ks § 103  Ks2016/0159 014 

 

 

Utnyttjande av kommunstyrelsens oförutsedda till 
höghastighetsprojektet 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar 100 000 kr till projekt höghastighetståg. 

 

Finansiering sker via kommunstyrelsens medel för oförutsedda utgifter. 

 

Reservation 
Jan Lorentzson (SD) reserverar sig mot beslutet. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Fortsatta utredningar behöver göras angående höghastighetståg. Det 

kvarstår 100 tkr av årets anslag för kommunstyrelsens oförutsedda utgifter. 

 

Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen beviljar 

100 000 kr till projekt höghastighetståg. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-05-30. 

 

Yrkanden 
Kerstin Wiréhn (V) och Jan Lorentzson (SD) yrkar avslag på förslaget. 

 

Carina Bengtsson (C), Anne Karlsson (S), Lars Solling (FP), Ann-Charlotte 

Wiesel (M) och Irene Olofsson (C) yrkar bifall till förslaget. 

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att avslå förslaget enligt 

Kerstin Wiréhns (V) med flera yrkande eller att bifalla förslaget enligt Carina 

Bengtssons (C) med flera yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 

beslutar att bifalla förslaget att bevilja 100 000 kr till projekt höghastighetståg. 

 

Omröstningsresultat 
Omröstning begärs och genomförs med följande omröstningsordning: 

Ja-röst för att bevilja medel och 

Nej-röst för att inte bevilja medel till projektet. 
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Omröstningen resulterar i 12 ja-röster och 2 nej-röster. En ledamot avstår från 

att rösta. 

 

Magnus Gunnarsson (M) Ja  

Ann-Charlotte Wiesel (M) Ja  

Jan Sahlin (M) Ja  

Carina Bengtsson (C) Ja  

Irene Olofsson (C) Ja  

Lars Solling (FP) Ja  

Anne Karlsson (S) Ja  

Conny Simonsson (S) Ja  

Magnus Carlsson (S) Ja  

Håkan Bengtsson (S) Ja  

Gun Lindell (S) Ja  

Kerstin Wiréhn (V)  Nej 

Jan Lorentzson (SD)  Nej 

Christer Henriksson (KD) - - 

Roland Johansson (ALT) Ja  

Resultat 12 ja 2 nej 
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Ks § 104  Ks2016/0106 041 

 

 

Budget 2017, plan för 2018-2021 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om budget 2017 och 

plan 2018-2021 enligt alliansens förslag, med följande tillägg: 

 

1. att revisorernas budget utökas 2017 med 50 000 kronor. Finansiering sker via 

kommunstyrelsens oförutsedda utgifter 2017. 

 

2. att i texten om hur nämnder får omfördela pengar ska orden ”som inte blir 

gjorda eller” tas bort (allra sista meningen i budgeten). 

 

3. att berörda förvaltningar får i uppdrag att följa upp medborgardialogen om 

Aspebacken och föreslå användning och utformning av området. Uppdraget förs 

in bland tekniska nämndens uppdrag. 

 

4. att tekniska nämnden får i uppdrag att även inkludera lokalvård och 

vaktmästeri i utredningen om hur skötsel av grönytor och lekplatser kan 

samordnas mellan tekniska, kultur- och fritid, barn- och utbildning, samt 

Ljungbybostäder eller om det finns möjlighet att lägga ut delar av skötseln på 

entreprenad eller som socialt företagande.  

 

Reservationer 
Anne Karlsson (S), Conny Simonsson (S), Magnus Carlsson (S), Håkan 

Bengtsson (S) och Gun Lindell (S) reserverar sig mot beslutet. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Budgetberedningen arbetar med förslag till budget 2017 och plan 2018-2021. 

 

Arbetsutskottet föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt alliansens förslag 

till budget 2017 och investeringsplan 2018-2021 . 

 

Beslutsunderlag 
Alliansens förslag till budget. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-05-24. 

 

Yrkanden 
Carina Bengtsson (C) yrkar att revisorernas budget ska utökas 2017 med 50 000 

kronor. Finansiering sker via kommunstyrelsens oförutsedda utgifter 2017 och 

yrkar i övrigt bifall till alliansens förslag till budget. 
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Kerstin Wiréhn (V) yrkar: 

1. Att alliansens förslag att tekniska nämnden, kultur- och fritidsnämnden samt 

barn- och utbildningsnämnden får i uppdrag att undersöka möjligheten att flytta 

musikskolan tas bort.  

2. Att berörda förvaltningar får i uppdrag att följa upp medborgardialogen om 

Aspebacken och föreslå användning och utformning av området. 

 

Christer Henriksson (KD) yrkar att tekniska nämnden får i uppdrag att även 

inkludera lokalvård och vaktmästeri i utredningen om hur skötsel av grönytor 

och lekplatser kan samordnas mellan tekniska, kultur- och fritid, samt 

Ljungbybostäder eller om det finns möjlighet att lägga ut delar av skötseln på 

entreprenad eller som socialt företagande.  

 

Anne Karlsson (S) lämnar följande yrkande: 

 

Drift: 

 1 miljon kronor ökad efterfrågan i förskola 

 2.9 miljoner att återföra 0.1 tjänst inom förskola 

 Lokalplanerare byts mot verksamhetsutvecklare på tekniska 

förvaltningen 

 Köttfri dag 

 Ökad grundbemanning inom äldreomsorgen med 0.01 tjänst, kostnad: 

1.2 miljoner 

 Ökat anslag till studieförbunden, kostnad: 200 000 kronor 

 Utbildningsinsatser på Komvux Sunnerbogymnasiet av de personer som 

är på väg att bli Lasade och som vill arbeta i Ljungby kommun ska 

erbjudas undersköterskeutbildning, kostnad: 800 000 kronor 

Investering: 

 Ny förskola 6-8 avdelningar i Ljungby tätort 36 miljoner 

 Hjortsbergsskolan 0-9 skola 200 miljoner 

 Grand – renovering 18 miljoner 

 Centrum färdigställs till och med Rune B. Johanssons gata 11 miljoner 

 

Uppdrag: 

 Att utreda bemanningen inom hemsjukvården och hemtjänsten. Samma 

uppdrag  inom IFOs verksamhet : bemanningen på utredningsenheten 

samt verkställigheten 
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 Att utreda ungdomars (16-20 år) behov av fritidsgård 

 Att utarbeta kraftfulla metoder mot sjukskrivningar. PAU aktiva med 

uppföljning 

 Utreda projekt med 6 timmars arbetsdag på en enhet inom 

äldreomsorgen 

 Utred bemanningstätheten och dess konsekvenser vid borttagande av 

delade turer. 

 Implementera AFS 2015:4 

 Förprojektering av äldreboende 

 Bygg bostäder- byggbonus finns att söka av regeringen. 

 

Sammanträdet ajourneras 20 minuter. 

 

Carina Bengtsson (C) yrkar att i texten om hur nämnder får omfördela pengar 

ska orden ”som inte blir gjorda eller” tas bort (allra sista meningen i budgeten).  

 

Ordföranden föreslår att även barn- och utbildning inkluderas i uppdragen att 

utreda eventuell samordning eller entreprenad gällande grönyteskötsel, 

lokalvård och vaktmästeri.  

 

Beslutsordning 
1. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att föreslå 

kommunfullmäktige att fastställa budget 2017 och plan 2018-2021 enligt 

alliansens förslag, med justeringarna att revisorernas budget utökas 2017 med 

50 000 kronor där finansiering sker via kommunstyrelsens oförutsedda utgifter 

2017 och att i texten om hur nämnder får omfördela pengar ska orden ”som inte 

blir gjorda eller” tas bort (allra sista meningen i budgeten). Ordföranden finner 

att kommunstyrelsen beslutar så. 

 

2. Därefter frågar ordföranden om kommunstyrelsen beslutar att ha kvar 

alliansens förslag till uppdrag att undersöka möjligheten att flytta musikskolan 

till andra lokaler samt att sälja Köpingsgården för att använda till lägenheter 

eller om kommunstyrelsen beslutar att ta bort förslaget enligt Wiréhns (V) 

yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att förslaget ska vara 

kvar. 

 

3. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att lägga till att berörda 

förvaltningar får i uppdrag att följa upp medborgardialogen om Aspebacken och 

föreslå användning och utformning av området, enligt Wiréhns (V) yrkande. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandet. Uppdraget förs in 

bland tekniska nämndens uppdrag. 
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4. Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att bifalla Henrikssons 

(KD) tilläggsyrkande om att tekniska nämnden får i uppdrag att även inkludera 

lokalvård och vaktmästeri i utredningen om hur skötsel av grönytor och 

lekplatser kan samordnas mellan tekniska, kultur- och fritid, samt 

Ljungbybostäder eller om det finns möjlighet att lägga ut delar av skötseln på 

entreprenad eller som socialt företagande. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller tilläggsyrkandet.  

 

5. Därefter frågar ordföranden om kommunstyrelsen beslutar att lägga till barn- 

och utbildningsförvaltningen i beslutet att lägga skötsel av grönytor, lokalvård 

och vaktmästeri på entreprenad och finner att de gör så. 

 

6. Ordföranden ställer därefter Karlssons (S) samlade budgetförslag mot 

alliansens justerade förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

alliansens förslag.   

Omröstningsresultat 
Omröstning begärs och genomförs med följande omröstningsordning: 

Ja-röst för alliansens justerade förslag och 

Nej-röst för Socialdemokraternas samlade förslag. 

 

Omröstningen resulterar i 9 ja-röster och 6 nej-röster. Kommunstyrelsen har 

därmed beslutat att föreslå att fullmäktige fastställer budget 2017 enligt 

alliansens justerade förslag. 

 

 

Magnus Gunnarsson (M) Ja  

Ann-Charlotte Wiesel (M) Ja  

Jan Sahlin (M) Ja  

Carina Bengtsson (C) Ja  

Irene Olofsson (C) Ja  

Lars Solling (FP) Ja  

Anne Karlsson (S)  Nej 

Conny Simonsson (S)  Nej 

Magnus Carlsson (S)  Nej 

Håkan Bengtsson (S)  Nej 

Gun Lindell (S)  Nej 

Kerstin Wiréhn (V)  Nej 

Jan Lorentzson (SD) Ja  

Christer Henriksson (KD) Ja  

Roland Johansson (ALT) Ja  

Resultat 9 ja 6 nej 
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Ks § 105  Ks2016/0124 003 

 

 

Verksamhetsplan för försäljning av kommunal lös 
egendom 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta föreslagen verksamhetsplan för försäljning 

av lös egendom, med redaktionell ändring om principiellt viktig egendom.  

 

Sammanfattning av ärendet 
Under april 2015 inkom en motion där motionären föreslog att samtliga 

delegationsavtal skulle ses över. Anledningen till den föreslagna översynen var 

att kommunal egendom hade skänkts bort utan att detta var föremål för beslut i 

nämnd utan beslut togs av tjänsteman på delegation. 

 

I nedanstående förslag har vi enbart gjort översyn av försäljning av egendom. 

Kommunledningsförvaltningen har även ett pågående arbete med översyn av 

delegationsregler gällande upphandling. 

 

I flertalet nämnders delegationsordningar finns delegation till förvaltningschef 

att besluta om försäljning av förbrukade inventarier och överskottsmaterial. Det 

som vi ser som en brist är att det inte finns någon övre beloppsgräns utan 

förvaltningschefhar delegation på all försäljning oavsett belopp. Det som också 

saknas är regler för hur hantering av försäljning ska göras, exempelvis hur och 

när försäljningen ska konkurrensutsättas.  

 

Kommunledningsförvaltningen har därför tagit fram ett förslag till 

verksamhetsplan för försäljning av kommunal lös egendom. I den föreslagna 

verksamhetsplanen föreslås bland annat att egendom till ett värde över ett 

basbelopp ska försäljas genom anbudsförfarande. Beslut om försäljning av 

egendom fattas av nämnden eller av tjänsteman på delegation. Finns delegation 

ska beslut anmälas till nämnden. Varje nämnd beslutar om beloppsgräns men vi 

föreslår en beloppsgräns för delegation till förvaltningschef på 100 000 kr och 

att varje nämnd tar upp detta i sin delegationsordning. 

 

Arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beslutar att anta föreslagen 

verksamhetsplan för försäljning av lös egendom.  

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-04-20. 

Kommunledningsförvaltningens förslag till verksamhetsplan 2016-04-22. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-05-24. 
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Ks § 106  Ks2016/0054 150 

 

 

Inköp av fairtradeprodukter 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att målet för den interna konsumtionen av etiska 

varor ska vara att de även är ekologiska i de fall då det är möjligt. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen antog den 12 april 2016 en verksamhetsplan för kommunens 

arbete med Fairtrade med tillägget att varorna även ska vara ekologiska.  

 

Arbetsgruppen för Fairtrade har därefter framfört önskemål om att beslutet 

ändras avseende tillägget att varorna även ska vara ekologiska. Det är svårt att 

upphandla varor som både är Fairtrade och ekologiska då utbud är begränsat. I 

den mån det går så kommer detta att göras och möjligheten kommer troligtvis att 

öka med tiden. 

 

Arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beslutar att målet för den interna 

konsumtionen av etiska varor ska vara att de även är ekologiska i de fall då det 

är möjligt. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-05-18. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-05-24. 
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Ks § 107  Ks2015/0093 210 

 

 

Yttrande över vägplan E4 Ljungby-Toftanäs – 
granskningshandling 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta arbetsutskottets förslag till yttrande över 

vägplan E4 Ljungby – Toftanäs med följande tillägg: 

 

Vid Trafikplats Ljungby södra ska det uppföras två kontrollplatser för norr- 

respektive södergående fordon. Dessa kontrollplatser bör utrustas med vågar för 

att möjliggöra vägning av fordon. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Ljungby kommun har fått möjlighet att lämna synpunkter på Trafikverkets 

gransknings-förslag på vägplan för E4 Ljungby – Toftanäs, vilken är på 

granskning 3 – 27 maj 2016. Kommunen har dock möjlighet att inkomma med 

yttrande fram till 14 juni 2016. Trafikverket planerar att bygga ut E4 förbi 

Ljungby till motorväg i befintlig sträckning mellan Kånna och Toftaholm. E4 

mellan Helsingborg och Stockholm är ett av Sveriges viktigaste transportstråk. 

De tre milen förbi Ljungby är den enda delen av E4 på sträckan Gävle–

Helsingborg som saknar motorvägsstandard.  

 

Utbyggnaden kommer att innebära väsentligt förbättrad trafiksäkerhet och 

framkomlighet för näringslivets transporter, något som är viktigt både lokalt, 

regionalt och nationellt. Andelen lastbilstrafik är mycket hög, 30 procent, och 

det leder till många olyckor. E4 stängs här av minst en gång i veckan och det är 

då inte ovanligt med omledningstider på upp emot ett halvt dygn genom de 

närliggande orterna. Motorvägsutbyggnaden innebär också att det blir ett 

högvärdigt skydd för grundvattentäkterna Bergaåsen och Ljungby-Lagan som 

förser Växjö och Alvesta respektive Ljungby med dricksvatten.  

 

Yttrandet innehåller bland annat tankar kring omledning av trafik och 

bullervallar, men också önskemål om samråd mellan Trafikverket och miljö- 

och byggförvaltningen gällande miljökontroll. Gång- och cykelpassager under 

E4an framhävs som en viktig punkt i yttrandet. Bland annat föreslås att det alltid 

måste finnas en gång- och cykeltunnel öppen i norr respektive söder under 

ombyggnationen. Fokus läggs också på framhävningen av Ljungby kommun 

längs med E4an, där kulturarv föreslås lyftas fram med belysning, gallring och 

skyltning.  
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Arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beslutar att anta förslag till 

yttrande över vägplan E4 Ljungby – Toftanäs med tillägget att även se över 

trafiksäkerheten på Riksettan vid Kånna genom att exempelvis skapa en 

cirkulationsplats. 

 

Beslutsunderlag 
Miljö- och byggförvaltningens förslag till yttrande 2016-05-18. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-05-24. 

Miljö- och byggnämndens förslag till beslut 2016-05-18. 

 

 

Skickas till 
Trafikverket
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Ks § 108  Ks2015/0023 210 

 

 

Yttrande över Älmhults kommuns översiktsplan 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande över Älmhults kommuns 

översiktsplan. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Ljungby kommun har fått möjlighet att lämna synpunkter på Älmhults 

översiktsplan, vilken är utställd 25 april – 27 juni 2016.  

 

Översiktsplanen visar hur Älmhults kommun ser på den framtida mark- och 

vattenanvändningen inom kommunen. Översiktsplanen är inte rättsligt bindande, 

men är vägledande för kommande beslut och väger tungt i och med att den är 

förankrad med medborgare och myndigheter. Älmhults översiktsplan har en 

tidshorisont till år 2040.  

 

I Kronobergs län finns tre arbetsmarknadsregionerna – Växjö, Ljungby och 

Älmhult – vilka utgör hörnen i den så kallade Kronobergstriangeln. För att 

förstärka de båda mindre av dessa delregioner bör stråket Ljungby–Älmhult 

prioriteras och uppgraderas. En gen väg med bra vägstandard och kollektivtrafik 

mellan centralorterna i Ljungby och Älmhults kommun är av stor betydelse för 

ökad pendling mellan de båda arbetsmarknadsregionerna, vilka med sin något 

olika struktur kan komplettera varandra. Ljungby kommun är därför positiva till 

att Älmhults kommun har reviderat förslaget till översiktsplan så att det nu 

föreslås en ny vägförbindelse mellan Älmhult och Ljungby via Pjätteryd.  

 

Den nya vägen mellan Älmhult och Ljungby föreslås i översiktsplanen gå via 

Pjätteryd och Södra Ljunga. Ljungby kommun förordar istället en vägsträckning 

via Pjätteryd och Hamneda (väg 592 och 594), vilket även är en sträckning som 

studerats i Trafikverkets ”Åtgärdsvalsstudie för regionala anslutningar till 

höghastighetsstation vid Ljungby”. Denna sträckning innebär en gen väg mellan 

Älmhult och E4, där befintlig trafikplats vid Hamneda kan utnyttjas. Med denna 

sträckning kan E4 användas mellan Hamneda och Ljungby, samtidigt som 

längden nyanlagd väg minskar och utbyggnadskostnaden därmed hålls nere.  

 

I förslaget till översiktsplan finns en prioriteringsordning för vägsatsningarna i 

kommunen. Ska den nya vägen vara huvudförbindelse mellan Älmhult och 

Ljungby måste den prioriteras högre än väg 124 mellan Liatorp och Ljungby 

(och väg 120 österut från Älmhult). Detta stämmer även med 

samrådsredogörelsens svar på Ljungby kommuns synpunkt om ny väg. Vidare 
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redovisas i miljökonsekvensbeskrivningen (MKB) inte de konsekvenser en ny 

väg Älmhult-Pjätteryd-Ljungby skulle ha på bland annat natur, friluftsliv, 

landskapsbild och buller. Vägen kan dessutom behöva utformas för farligt gods, 

då den utgör en gen koppling mellan och E4 och Älmhult och vidare söderut 

mot hamnarna i Blekinge.  

 

I Älmhults samhälle föreslås en ringled väster om samhället som ska binda ihop 

Pjätterydsvägen, väg 120 och väg 23. Denna väg ska ge minskad 

genomfartstrafik genom orten och för Ljungby kommun är det även positivt att 

den förbättrar kopplingen mellan Ljungby och Älmhult samt vidare söderut på 

väg 23.  

 

För att med befintligt vägsystem få snabbare kollektivtrafik och förbättrade 

pendlings-möjligheter mellan Älmhult och Ljungby anser Ljungby kommun att 

en lösning med expressbussar som kör den snabbare väg 23 mellan Ljungby och 

Älmhult ska undersökas. För att få så effektiv kollektivtrafik som möjligt bör 

vägtrafik samtidigt kunna nedprioriteras på sträckor som trafikeras av 

passagerartåg.  

 

Ett utredningsområde för ny höghastighetsjärnväg finns i förslaget till 

översiktsplan inlagt längs stambanekorridoren. Denna sträckning skiljer sig från 

den av Sverigeförhandlingen förordade västliga sträckningen förbi Värnamo och 

Hässleholm, för vilken Trafikverket nu arbetar med åtgärdsvalsstudie. En västlig 

järnvägssträckning skulle troligen också beröra Älmhults kommun, varför den 

och dess möjliga konsekvenser bör tas upp i översiktsplanen.  

 

Runt sjön Möckeln föreslås ett grön- och rekreationsstråk som kallas Möckeln 

runt. Ljungby kommun är positiva till att arbeta kommungemensamt med att 

utveckla möjligheterna för cykling, vandring och övrigt friluftsliv runt sjön. En 

cykelled runt sjön Möckeln skulle även kunna utnyttjas för cykling mellan 

Agunnaryd och Liatorp.  

 

I förslaget till översiktsplan nämns inte att Älmhults kommun arbetar med att ta 

fram vattenskyddsområde som även kommer att beröra Ljungby kommun. Det 

rör sig om en revidering av det befintliga skyddsområdet i sjön Möckeln samt ett 

nytt skyddsområde för ett dricksvattenintag i Helge å i Delary.  

 

För Helge å har ett initiativ tagits till att avrinningsområdet ska bli Sveriges 

tredje Model Forest. I förslaget till översiktsplan nämns att ett av syftena med 

det är att vara ett forum för samverkan och att genom dialog lösa gemensamma 

frågor. Vattenkvaliteten och dess betydelse för bland annat markanvändning och 

biologisk mångfald är centralt i det fortsatta arbetet. Med tanke på vattenfrågors 

gränsöverskridande natur och de syften som nämns med Helge å Model Forest 

är det viktigt att ett samarbete sker över kommungränserna.  
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Arbetsutskottet och miljö- och byggnämnden föreslår att kommunstyrelsen antar 

miljö- och byggförvaltningens förslag till yttrande över Älmhults kommuns 

översiktsplan. 

 

Beslutsunderlag 
Miljö- och byggförvaltningens förslag till yttrande 2016-05-12. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-05-24. 

Miljö- och byggnämndens förslag till beslut 2016-05-18. 

 

 

Skickas till 
Älmhults kommun 
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Ks § 109  Ks2016/0015 611 

 

 

Svar på motion ”Lära för livet” 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att anse motionen 

besvarad.  

 

Sammanfattning av ärendet 
I en motion föreslår Sverigedemokraterna att Ljungby kommun inför 

obligatorisk utbildning i hjärt- och lungräddning när man går i årskurs 9 och 

som repetition i årskurs 3 på gymnasiet. De föreslår också att kommunen 

samtidigt undersöker om det finns anställda inom kommunen som vill gå denna 

utbildning.  

 

I ett svar på motionen skriver förvaltningen bland annat att alla i grundskolan får 

genomgå hjärt- och lungräddning senast i årskurs 9. På gymnasiet får elever 

också utbildning i hjärt- och lungräddning samt om hjärtstartare vid olika 

tillfällen men senast i årskurs 2.  

 

Flertalet förskolor och grundskolor har utbildat all sin personal i hjärt- och 

lungräddning. Några har planer på att utbildning ska genomföras med jämna 

mellanrum. På gymnasiet ska all personal genomgå utbildning i hjärt- och 

lungräddning från höstterminen 2016. Det finns dock ingen gemensam 

utbildningsplan för personal i kommunens förskolor och skolor.  

 

Barn- och utbildningsförvaltningen föreslår att en plan görs upp och all personal 

i kommunens skolor genomgår utbildning i hjärt- och lungräddning vart fjärde 

år.  

 

Barn- och utbildningsnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att anse 

motionen besvarad.  

 

Beslutsunderlag 
Barn- och utbildningsnämndens yttrande 2016-05-25. 

Barn- och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-04-27. 
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Ks § 110  Ks2015/0381 620 

 

Svar på motion om mer rörelse i skolan 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige ger barn- och 

utbildningsnämnden i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp bestående av lärare 

och rektorer. Deras uppdrag ska vara att ta fram förslag på hur skolor kan öka 

den fysiska aktiviteten under elevernas skoltid. 

 

Motionen bör därmed anses bifallen.  

 

Sammanfattning av ärendet 
Den socialdemokratiska fullmäktigegruppen yrkar i en motion daterad 2015-11-

09 att Ljungby kommun inför mer fysisk aktivitet under den samlade 

skoldagen/skoltiden. 

 

I ett yttrande över motionen skriver barn- och utbildningsförvaltningen bland 

annat att skollagen reglerar det andra timmar som en elev ska få i grundskolan. 

När det gäller idrott och hälsa ska eleven vara garanterad 500 timmar. Varje 

kommun får ändra antalet timmar med högst 20 procent. I Ljungby kommuns 

ramtimplan ges eleverna totalt 513 timmar i ämnet idrott och hälsa.  

 

Även på raster kan elever lockas till mer rörelse under skoldagen. Flera skolor i 

kommunen har anordnat aktiviteter för eleverna. Dessa goda exempel kan 

spridas till alla skolor.  

 

Förvaltningen föreslår att barn- och utbildningsnämnden föreslår 

kommunfullmäktige att ge förvaltningen i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp 

bestående av lärare och rektorer. Deras uppdrag ska vara att ta fram förslag på 

hur skolor kan öka den fysiska aktiviteten under elevernas skoltid. 

Sammankallande för gruppen ska kommunens förstelärare inom idrott och hälsa 

vara.  

Barn- och utbildningsnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att ge 

förvaltningen i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp bestående av lärare och 

rektorer. Deras uppdrag ska vara att ta fram förslag på hur skolor kan öka den 

fysiska aktiviteten under elevernas skoltid. 

 

Motionen bör därmed anses besvarad. 

 

Beslutsunderlag 
Barn- och utbildningsnämndens yttrande 2016-05-25. 

Barn- och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-04-04. 
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Ks § 111  Ks2016/0083 103 

 

 

Svar på remiss från kulturdepartementet – Låt fler forma 
framtiden 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen antar demokratiberedningens förslag till yttrande på 

betänkandet. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kulturdepartementet har skickat ut betänkandet Låt fler forma framtiden på 

remiss till bland annat Sveriges kommuner. Betänkandet bygger på 2014-års 

demokratiutredning – Delaktighet och jämlikt inflytande. 

Uppdraget har varit att utreda hur engagemanget inom den representativa 

demokratin kan öka och breddas och hur individens möjlighet till delaktighet i 

och inflytande över det politiska beslutsfattandet mellan de allmänna valen kan 

stärkas.  

Efter jämförelse med den förra demokratiutredningens resultat år 2000 slår 2014 

års utredning fast att demokratin är stark, men att det politiska inflytandet inte är 

jämnt fördelat. Klyftan mellan de som deltar och de som inte deltar har vidgats. 

I betänkandet föreslås en ny målsättning för demokratipolitiken: En hållbar 

demokrati som kännetecknas av delaktighet och jämlikt inflytande. För att nå 

detta mål föreslås i betänkandet ett flertal förändringar och tillägg i 

kommunallagen samt åtgärder på både nationell, regional och kommunal nivå. 

En sammanställning av betänkandet har, på uppdrag av demokratiberedningen, 

skickats ut till samtliga partigrupper för yttrande. Därefter har 

kommunledningsförvaltningen sammanställt de fyra yttranden som har 

inkommit och lämnar ett förslag till yttrande för beslut. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen antar 

förslaget till yttrande på betänkandet Låt fler forma framtiden. 

Yttrande på betänkandet Låt fler forma framtiden 

Ljungby kommun har tagit del av förslagen i betänkandet som är mycket 

väl genomarbetat och vi ställer oss i huvudsak positiva till majoriteten av 

förslagen. De innehåller många spännande tankar. Vi delar betänkandets 

mening att de politiska partierna behöver nya vägar för framtiden.  

Dock har vi ett antal synpunkter på innehållet: 
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Vår generella mening är att de politiska partierna urvattnas och att de åtgärder 

som föreslås till stora delar rundar de traditionella politiska kanalerna istället för 

att förbättra det politiska system vi har idag. 

Den stora möjligheten med de förslag som betänkandet innehåller är att den 

enskilde får större möjlighet att påverka sin vardag, nackdelen är att 

förtroendevalda politiker får en ohållbar situation, bland annat när det gäller 

ekonomiska frågor och budgetdisciplin. 

 

1. De politiska partierna 

Vi delar betänkandets uppfattning och arbetar så redan idag.  

3. Möjlighet att behålla sitt uppdrag trots flytt från kommunen 

I denna fråga råder delade åsikter i vår kommun. Samtidigt som några är 

positiva till att utreda möjligheten att ha kvar politiska uppdrag även om 

man flyttar från kommunen, så anser några att det är helt fel och att 

eventuell återflytt till aktuell kommun knappast är en relevant orsak. 

3. Möjlighet att vara ledig från sitt förtroendeuppdrag 

Vi tror att det är viktigt att kunna ta en paus från politiska uppdrag för att 

sedan komma tillbaka.  

6. Medborgerlig förslagsrätt i riksdagen bör införas 

 Detta förslag är vi starkt emot.  

7. Medborgardialog 

Medborgardialog är i vissa avgränsade områden mycket positiva men ger 

man det en för bred omfattning kommer det att urvattna och försvåra 

beslutsprocessen och det långsiktiga tänkandet.  

Riktlinjer och principer för medborgardialog bör finnas. 

8. Det förstärkta folkinitiativet 

Inget av det som nämns i detta kapitel kan vi ställa oss bakom. 

Erfarenheterna av lokala folkomröstningar är inte enbart positiva. Då en 

lokal folkomröstning framtvingas i frågor som redan beslutats och 

genomförts uppstår en förvirring som bidrar till politikerförakt. 

9. Medborgarförslag ersätts av folkmotion som kräver att ett visst 

antal medborgare ställer sig bakom förslaget 

Medborgarförslag utnyttjas förhållandevis flitigt i vår kommun och är ett 

bra sätt för medborgare att påverka mellan valen. De kan dock ersättas av 

folkmotion som kräver att ett visst antal medborgare ställer sig bakom 

förslaget, ett system som vi redan idag använder. Det skulle minska tiden 

som läggs på administration, utredning och beslutsfattande, samtidigt som 

medborgarna själva initierar demokratiska processer genom dialoger och 
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diskussioner för att påverka fler att stödja förslaget. De som vill lämna 

enkla enskilda förslag kan istället göra det genom 

synpunktshanteringssystem. 

Själva begreppet folkmotion är vi direkt emot. 

10. Sänkt rösträtt till 16 år 

Det finns partier i vår kommun som är positiva till detta, men det finns 

också en majoritet som är mycket negativt inställd till förslaget. Vi anser att 

det är bättre att inhämta ungas synpunkter genom exempelvis ungdomsråd 

eller andra former av dialog. Dessa dialoger underlättas om de politiska 

partierna bereds större möjlighet att verka där ungdomar finns. 

 

Demokratiberedningen föreslår att kommunstyrelsen antar beredningens förslag 

till yttrande på betänkandet. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse samt förslag till yttrande 2016-

05-18. 

Demokratiberedningens förslag till beslut 2016-05-26. 

 

 

Skickas till 
Kulturdepartementet
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Ks § 112  Ks2016/0292 103 

 

 

Svar på motion om att demokratisera presidieberedningen 
i styrelser och nämnder 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att avslå 

motionen. 

Sammanfattning av ärendet 
Tryggve Svensson (V) lämnade i september 2015 en motion där han skriver att 

både majoritet och opposition bör delta i beredningen inför sammanträden. 

Svensson (V) yrkar att det skrivs in i samtliga reglementen för nämnder och 

styrelser att beredningen ska göras med representanter för både majoritet och 

opposition. 

Beredning är ett tillfälle då ordföranden i nämnden/styrelsen går igenom en lista 

med ärenden som har anmälts av tjänstemän för beslut av nämnden. 

Ordföranden beslutar vilka ärenden som ska behandlas av nämnden och 

ansvarar för att en dagordning upprättas, i enlighet med reglementet. 

Ordföranden ansvarar också för vilka handlingar som ska skickas ut med 

kallelsen.  

Ordföranden är den som beslutar om hur beredningen ska gå till och vilka som 

ska delta, om det är förvaltningschef, nämndsekreterare och övriga ordföranden 

i presidiet, till exempel. 

Beredning av ärenden inför nämnden sker sedan i utskottet. Då föredrar 

tjänstemän ärendet och fem ledamöter från både majoritet och opposition 

diskuterar frågan och lämnar förslag till beslut. 

I samband med beslut om budget för 2016, i augusti 2015, beslutade fullmäktige 

att låta demokratiberedningen utreda om arbetsutskotten ska vara kvar eller inte. 

Utredningen presenterades den 25 april och kommunfullmäktige beslutade då att 

den politiska organisationen ska vara oförändrad under denna mandatperiod. Det 

beslutet innebär att arbetsutskotten finns kvar och att en ordentlig beredning av 

ärenden inför nämndens beslut görs i utskottet, utav både majoritet och 

opposition.  

När det gäller bolagsstyrelserna håller Ljungbybostäder AB beredning med 

ordföranden från både majoritet och opposition, inför styrelsemötet. I övriga 

styrelser är majoriteten av ärenden av rutinmässig karaktär.  

Demokratiberedningen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att avslå 

motionen. 
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Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-05-17. 

Demokratiberedningens förslag till beslut 2016-05-26. 

 

Yrkanden 
Ann-Charlotte Wiesel (M) yrkar bifall till demokratiberedningens förslag att 

avslå motionen. 

 

Kerstin Wiréhn (V) yrkar bifall till motionen. 

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen föreslår att fullmäktige avslår 

motionen enligt Wiesels (M) yrkande eller bifaller motionen enligt Wiréhns (V) 

yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen föreslår att fullmäktige avslår 

motionen enligt Wiesels (M) yrkande. 
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Ks § 113  Ks2016/0145 102 

 

 

Val av ombud till de kommunala bolagen 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att utse Carina Bengtsson (C) till ordinarie ombud 

och Anne Karlsson (S) som ersättare till ombudet till de kommunala bolagens 

årsstämmor 2016-2019. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen utser ombud till de kommunala bolagens årsstämmor. 

Arbetsutskottet föreslår den 26 maj att kommunstyrelsen beslutar att utse Carina 

Bengtsson (C) till ordinarie ombud och Anne Karlsson (S) som ersättare till 

ombudet till de kommunala bolagens årsstämmor 2016-2019. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-05-18. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-05-24. 

 

Skickas till 
De kommunala bolagen  
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Val av personuppgiftsombud för kommunstyrelsen 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att entlediga Katrin Persson, tidigare anställd på 

kommunledningsförvaltningen i Ljungby kommun, från uppdraget som 

personuppgiftsombud från den 15 juni 2016. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att utse Åsa Lönn, personal- och lönestrateg i 

Ljungby kommun, till nytt personuppgiftsombud från den 15 juni 2016. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsens personuppgiftsombud Katrin Persson har slutat sin 

anställning i Ljungby kommun och kommunstyrelsen behöver därför 

entlediga henne från detta uppdrag samtidigt som de utser ett nytt 

personuppgiftsombud.  

I Ljungby kommun är respektive nämnd/styrelse personuppgiftsansvarig för sitt 

verksamhetsområde. Det ansvaret innebär att nämnden/styrelsen ser till att 

behandlingen av personuppgifter görs i enlighet med bestämmelserna i 

personuppgiftslagen (PuL).  

 

Varje nämnd/styrelse ska också utse ett personuppgiftsombud och anmäla detta 

till Datainspektionen. Personuppgiftsombudets ansvar är att hjälpa den 

personuppgiftsansvariga nämnden/styrelsen att se till att personuppgifter 

behandlas på ett lagligt och korrekt sätt, påpeka eventuella brister, göra anmälan 

till Datainspektionen om brister inte åtgärdas och att föra en förteckning över 

nämndens behandlingar av personuppgifter. 

 

Ombudet ska även hjälpa registrerade att få rättelse när det behandlas 

personuppgifter som är felaktiga eller ofullständiga och handläggaren efter 

påpekande inte rättat dessa.  

 

Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar att 

entlediga Katrin Persson, tidigare anställd på 

kommunledningsförvaltningen i Ljungby kommun, från uppdraget som 

personuppgiftsombud från den 15 juni 2016. 

 

Kommunstyrelsen föreslås också besluta att utse Åsa Lönn, personal- och 

lönestrateg i Ljungby kommun, till nytt personuppgiftsombud från den 15 juni 

2016. 
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Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-06-01. 

 

Skickas till 
Datainspektionen
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Ks § 115      

 

 

Informationsärenden 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
 

1. Redovisning av internkontroll av avgångssamtal 

2. Redovisning av medborgarnas användning av insyns- och 

påverkansmöjligheter 

3. Redovisning av medel för sponsring 

4. Brottsförebyggande rådets handlingsplan 

5. Redovisning av samtal om kvartalsprognosen 

6. Kommunstyrelsen informerar 
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Ks § 116      

 

 

Redovisning av delegationsärenden 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegationsärenden. 

 

Sammanfattning av ärendet 
1. Attestlista. 
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Ks § 117      

 

 

Redovisning av meddelanden 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av meddelanden. 

 

Sammanfattning av ärendet 
 

1. Sveriges Kommuner och Landstings rapport: Ekonomirapporten, 

april 2016. 

 

2. Sydvatten årsredovisning 2015. 

 

3. Protokoll gemensamma nämnden 2016-05-09. 

 

4. Protokoll styrelsen för Ljungby Energi AB 2016-04-11. 

 

5. Protokoll styrelsen för Ljungby Energinät AB 2016-04-11. 

 

 


